

Ms Arianna Pugliese

WWSF 75% Campaign Youth Section Ambassador

Geneva, Switzerland

Message for the Zoom Event 17.12.2024

“My name is Arianna Pugliese, student at The Graduate Institute in Geneva, as a 22-year-old, it’s a privilege to speak about something that affects not only youth, but humanity as a whole. Often, when we think of leadership, we picture people in high positions of authority, like political leaders or CEOs. But the truth is that leadership isn’t just about titles. It’s about vision, purpose, and above all, empathy. Today, that leadership is coming from youth, and I am proud to represent a generation driven not only by ambition, but by a genuine drive to build a more just and compassionate world.

The leadership young people are showing is not just about addressing the problems of today—but it should transform the way we think about leadership itself. Across the globe, young people are driving some of the most inspiring movements of our time—movements for social justice, environmental sustainability, gender equality and many others. They are at the forefront of the fight against inequality, advocating for human rights, and pushing for a world that works for everyone. This is the essence of true leadership: to act with purpose and passion, while understanding that the challenges we face cannot be solved in isolation. For the future to be just, equitable, and sustainable, we need to design it together. We cannot create a future for youth, without youth.

We’re already seeing the incredible impact of youth-inclusive initiatives across the world. From local movements to global campaigns, young people are proving their capacity for leadership, creating their own tables while claiming their seats at the existing ones.

At the individual and collective level:

- **The number of leadership initiatives and youth-led programs** is growing rapidly, with young people consistently demonstrating their creativity and drive to develop innovative ideas. Initiatives like the *Youth for Change*, the *Young Activists Summit*, *Alliance for Youth Action*, and many other youth-led platforms are amplifying their voices and making meaningful contributions to a wide range of global issues.

At the national level:

- **Many countries are actively creating national youth councils** to ensure that youth priorities—such as educational reforms, climate action, and access to mental health services—are directly reflected in national policies. Examples like Iraq’s 2030 National Youth Vision, Ghana’s Youth Climate Council, Rio de Janeiro’s City-level Pact for Youth, or Canada’s Prime Minister’s Youth Council represent real progress in that regard.

At the international level:

- **Heads of States at the Pact for the Future** this year recognized children and youth as agents of change, highlighting the need for intergenerational dialogue and engagement. The need to consider the

views of youth, alongside older generations, in policy and decision-making processes is critical to ensuring that we safeguard the needs and interests of future generations.

- **The fifth phase of the World Programme for Human Rights Education** continues to prioritize youth while expanding its focus to include children—two pivotal groups that will shape the future. By addressing urgent global challenges such as human rights, digital technologies, the environment, climate change, and gender equality, this initiative aims at empowering them to become informed, engaged, and proactive in shaping a sustainable and just world.
- **The establishment of the United Nations Youth Office** in 2022 represents a significant opportunity to introduce a new model of leadership within the UN, one that empowers young people to participate meaningfully in global policy discussions and decision-making processes, serving as a powerful platform for amplifying the voices of young leaders.

But we must do even more.

Leadership isn't about experience alone—it's about perspective. Young people bring fresh, innovative ideas that are crucial for addressing the complex challenges we are facing. They are the ones asking the hard questions and offering bold solutions. And it's everyone's responsibility to support them.

- We need to dismantle barriers to participation
- We need to invest in youth-led solutions
- We need to promote diversity and inclusivity
- We need to build partnerships and mentorship programs
- We need to facilitate youth-led networks
- We need to encourage youth entrepreneurship
- We need to foster intergenerational dialogue
- We need to recognize and amplify youth achievements
- **We need to normalize youth representation**

The world has seen what youth can do when they are empowered—so let's continue to invest in their education, their health, and their dreams. Let's not just give youth a seat at the table—let's actively listen to their voices, value their contributions, and support their leadership.

Leadership doesn't need to be top-down. It can—and should—be collaborative, inclusive, and heart-centered. This is the kind of leadership that youth are bringing to the table. And it's the kind of leadership our world needs.

Thank you for your listening.”

« Je m'appelle Arianna Pugliese, étudiante au Graduate Institute de Genève, âgée de 22 ans, c'est un privilège de parler de quelque chose qui affecte non seulement les jeunes, mais l'humanité dans son ensemble. Souvent, lorsque nous pensons au leadership, nous imaginons des personnes occupant de hautes positions d'autorité, comme des dirigeants politiques ou des PDG. Mais en réalité, le leadership n'est pas qu'une question de titres. C'est une question de vision, d'objectif et, surtout, d'empathie. Aujourd'hui, ce leadership émane de la jeunesse, et je suis fier de représenter une génération animée non seulement par l'ambition, mais aussi par une véritable volonté de construire un monde plus juste et plus compatissant.

Le leadership dont font preuve les jeunes ne se limite pas à la résolution des problèmes d'aujourd'hui, il devrait transformer notre façon de concevoir le leadership lui-même. Partout dans le monde, les jeunes sont à l'origine de certains des mouvements les plus inspirants de notre époque - mouvements en faveur de la justice sociale, de la durabilité environnementale, de l'égalité des sexes et bien d'autres. Ils sont à l'avant-garde de la lutte contre les inégalités, de la défense des droits de l'homme et de la promotion d'un monde qui fonctionne pour tous. C'est l'essence même du véritable leadership : agir avec détermination et passion, tout en comprenant que les défis auxquels nous sommes confrontés ne peuvent être résolus de manière isolée. Pour que l'avenir soit juste, équitable et durable, nous devons le concevoir ensemble. Nous ne pouvons pas créer un avenir pour les jeunes sans les jeunes.

Nous constatons déjà l'impact incroyable des initiatives d'inclusion des jeunes à travers le monde. Des mouvements locaux aux campagnes mondiales, les jeunes prouvent leur capacité de leadership, créant leurs propres tables tout en revendiquant leurs sièges aux tables existantes.

Au niveau individuel et collectif :

- **Le nombre d'initiatives de leadership et de programmes** menés par des jeunes augmente rapidement, les jeunes démontrant constamment leur créativité et leur volonté de développer des idées novatrices. Des initiatives telles que Youth for Change, le Young Activists Summit, l'Alliance for Youth Action et de nombreuses autres plateformes dirigées par des jeunes permettent à ces derniers de faire entendre leur voix et d'apporter des contributions significatives à un large éventail de questions mondiales.

Au niveau national :

- **De nombreux pays créent activement des conseils nationaux de la jeunesse** pour s'assurer que les priorités des jeunes - telles que les réformes éducatives, l'action climatique et l'accès aux services de santé mentale - sont directement reflétées dans les politiques nationales. Des exemples tels que la Vision nationale de la jeunesse 2030 de l'Irak, le Conseil des jeunes pour le climat du Ghana, le Pacte pour la jeunesse au niveau de la ville de Rio de Janeiro ou le Conseil de la jeunesse du Premier ministre du Canada représentent de réels progrès à cet égard.

Au niveau international :

- **Les chefs d'État réunis cette année dans le cadre du Pacte pour l'avenir** ont reconnu que les enfants et les jeunes étaient des agents du changement, soulignant la nécessité d'un dialogue et d'un engagement intergénérationnels. La nécessité de prendre en compte les points de vue des jeunes, aux côtés des générations plus âgées, dans les processus d'élaboration des politiques et de prise de décision est essentielle pour garantir que nous préservons les besoins et les intérêts des générations futures.

- **La cinquième phase du Programme mondial d'éducation** aux droits de l'homme continue de donner la priorité à la jeunesse tout en élargissant son champ d'action aux enfants, deux groupes essentiels qui façonneront l'avenir. En abordant des défis mondiaux urgents tels que les droits de l'homme, les technologies numériques, l'environnement, le changement climatique et l'égalité des sexes, cette initiative vise à leur donner les moyens de s'informer, de s'engager et d'être proactifs dans la construction d'un monde durable et juste.

- **La création de l'Office de la jeunesse des Nations unies** en 2022 représente une occasion importante d'introduire un nouveau modèle de leadership au sein des Nations unies, un modèle qui permet aux jeunes de participer de manière significative aux discussions sur les politiques mondiales et aux processus de prise de décision, en servant de plateforme puissante pour amplifier les voix des jeunes leaders.

Mais nous devons faire encore plus.

Le leadership n'est pas seulement une question d'expérience, c'est aussi une question de perspective. Les jeunes apportent des idées fraîches et innovantes qui sont essentielles pour relever les défis complexes auxquels nous sommes confrontés. Ce sont eux qui posent les questions difficiles et proposent des solutions audacieuses. Et il est de la responsabilité de chacun de les soutenir.

- Nous devons supprimer les obstacles à la participation
- Nous devons investir dans des solutions dirigées par des jeunes
- Nous devons promouvoir la diversité et l'inclusion
- Nous devons établir des partenariats et des programmes de mentorat
- Nous devons faciliter les réseaux dirigés par des jeunes
- Nous devons encourager l'esprit d'entreprise chez les jeunes
- Nous devons favoriser le dialogue intergénérationnel
- Nous devons reconnaître et amplifier les réalisations des jeunes
- **Nous devons normaliser la représentation des jeunes**

Le monde a vu ce que les jeunes peuvent faire lorsqu'ils sont responsabilisés. Continuons donc à investir dans leur éducation, leur santé et leurs rêves. Ne nous contentons pas de donner aux jeunes un siège à la table - écoutons activement leurs voix, valorisons leurs contributions et soutenons leur leadership.

Le leadership n'a pas besoin d'être descendant. Il peut - et doit - être collaboratif, inclusif et centré sur le cœur. C'est ce type de leadership que les jeunes apportent à la table. Et c'est le type de leadership dont notre monde a besoin.

Merci de votre écoute. »